

«Все Писание богодухновенно и полезно...»

Авторитет и польза Слова Божия

2 Тимофею 3:16-17

1. Богодухновенная природа Писания

Вопросы:

- Вспомните момент, когда какой-то текст Библии особенно сильно повлиял на вас. Что это был за текст и что произошло?
- Как вы понимаете слово «богодухновенно» (греч. *theopneustos* – дословно «выдохнуто Богом»)?
- Почему для нашей веры критически важно, что Писание вдохновлено Богом, а не просто написано мудрыми людьми?
- Что говорит Библия о роли Святого Духа в написании Писания? (2 Пет. 1:20-21, Деян. 1:16)
- Можем ли мы доверять Библии полностью, если она была написана людьми, которые могут ошибаться? Как Бог сохранил Свое Слово чистым? (Пс. 11:7; Иер 1:12; Ин. 17:17)
- Достаточно ли нам одного Писания для духовной жизни, или нам нужны дополнительные откровения? (2 Пет. 1:3; Откр. 22:18-19)

2. Авторитете и сила Слова в нашей жизни

Вопросы:

- Если Бог – автор Писания, как это должно влиять на наше отношение к Библии во время чтения или проповеди?
- В чем разница между «знанием текстов Библии» и «признанием авторитета Библии» в своей жизни?
- Какую силу имеет Божье Слово? Что оно способно делать с человеческим сердцем? (Иер. 23:29; Ин. 15:3; Евр. 4:12)
- Какие другие «авторитеты» борются за наше внимание и послушание сегодня (YouTube-блоггеры, *life-coaches*, личный опыт, наука)? Как Писание соотносится с ними?» (Мк. 7:8-9; Кол. 2:8)

3. Польза Писания: почему оно нам необходимо?

Вопросы:

- Павел говорит, что Писание «полезно». А может ли Слово Божье быть «бесполезным» для верующего? От чего это зависит? (Иак. 1:22-25; 1 Фес. 2:13; Евр. 4:2)
- Что мешает Слову Божьему приносить плод в нашей жизни, согласно притче о сеятеле?» (Мк. 4:19)
- В каких сферах жизни Библия приносит пользу? Ограничивается ли эта польза только «религиозными» вопросами? (2 Пет. 1:3)
- Каков будет результат жизни человека, который постоянно пребывает в Слове и находит в нем пользу? (Пс. 1:1-3; Иис. Нав. 1:8)

“All Scripture is given by inspiration of God, and is profitable...”

The Authority and Usefulness of the Word of God

2 Timothy 3:16-17

1. The God-breathed Nature of Scripture

Questions:

- Recall a moment when a passage of Scripture especially impacted you. What passage was it, and what happened?
- How do you understand the word “inspiration” (Greek theopneustos: “God-breathed”)?
- Why is it critically important for our faith that Scripture is inspired by God, and not merely written by wise men?
- What does the Bible say about the role of the Holy Spirit in the writing of Scripture? (2 Pet. 1:20-21; Acts 1:16)
- Can we fully trust the Bible if it was written by people who can make mistakes? How did God preserve His Word pure? (Ps. 12:6; Jer. 1:12; John 17:17)
- Is Scripture alone sufficient for spiritual life, or do we need additional revelations? (2 Pet. 1:3; Rev. 22:18-19)

2. The Authority and Power of the Word in Our Lives

Questions:

- If God is the Author of Scripture, how should that affect our attitude toward the Bible during reading or preaching?
- What is the difference between “knowing Bible texts” and “submitting to the authority of the Bible” in your life?
- What power does the Word of God have? What is it able to do in the human heart? (Jer. 23:29; John 15:3; Heb. 4:12)
- What other “authorities” compete for our attention and obedience today (YouTube bloggers, life coaches, personal experience, science)? How does Scripture relate to them? (Mark 7:8-9; Col. 2:8)

3. The Usefulness of Scripture: Why We Need It

Questions:

- Paul says that Scripture is “profitable.” Can the Word of God be “unprofitable” for a believer? What does that depend on? (Jas. 1:22-25; 1 Thess. 2:13; Heb. 4:2)
- According to the parable of the sower, what prevents the Word of God from bearing fruit in our lives? (Mark 4:19)
- In what areas of life does the Bible bring profit? Is this benefit limited only to “religious” matters? (2 Pet. 1:3)
- What will be the result in the life of a person who continually abides in the Word and finds profit in it? (Ps. 1:1-3; Josh. 1:8)